
 

 

 

 

 

Deltagere:  

1. Signe Færch 
2. Ditte Brøndum 
3. Rasmus Hangaard Balslev 
4. Trine Quist 
5. Mie Vode Moll  
6. Sisi Ploug Pedersen 
7. Rikke Janaki Troelsen  
8. Tania Larsen Kvist (afbud) 
9. Marie Pallesgaard Vithen 
10. Susanne Grove 
11. Susanne Both  
12. Henrik Degn 
13. Ida Louise Jervidalo (afbud) 
14. Laura Pode (deltog virtuelt til og med punkt 6) 
15. Lene Boye Andersen, SDS formand  
16. Rikke Flebbe, SDS Næstformand 
17. Toni Hauch Hansen Djurhuus  
18. Rikke Krogh Jensen, 1. suppleant (indsuppleret) (deltog virtuelt) 
19. Sarah Henneberg Linding, 2. suppleant (indsuppleret) 

 
Andre deltagere til hele eller dele af mødet:  

20. Rasmus Tolstrup, Sekretariatschef 
21. Svend Bayer, Medlemschef 
22. Stine Brix, Chef for Politik og Kommunikation 
23. Dave Fischer, Medlems- og rådgivningschef 
24. Lene Kastaniegaard, Kontorleder Øst 
25. Janne Weenerstrøm, Kontorleder Nord 
26. Dea Juul Larsen, konsulent 
27. Martin Xavier Dover, konsulent 
28. Emil Lillelund, forhandlingsleder  
29. Andreas Bang, Konsulent 
30. Lone Amstrup, Konsulent 
31. Anders Jonassen, Konsulent (referent) 

 
  

HB-møde Ekstra 

29. august 2023 

København  
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Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden 

Der blev rykket rundt på tidsplanen, således at punkt 4 om et ekstraordinært repræsentantskab 

behandles før punkt 3 om organisationsanalyse. 

 

Herefter blev dagsorden godkendt 

 

2. Beslutning om besparelser på den politiske organisation og driften (lukket punkt) 

På HB-mødet den 6. juni blev det besluttet, at sekretariatet i samarbejde med regionerne skulle 

udarbejde et sparekatalog, der kunne give beslutningsgrundlaget for varige årlige besparelser på 

2 mio. kr.  

 

Derfor er der udarbejdet et sparekatalog, der har dannet baggrund for, at forretningsudvalget 

indstiller besparelser for i alt 2,24 mio. kr årligt. De indstillede besparelser og en liste over 

alternativer til disse kan findes i bilag 2.1.  

Besparelserne kan alene dække omkring en fjerdedel af det strukturelle budgetunderskud i 2024 

og fremover.  

 

Sekretariatet har desuden udarbejdet en prognose for udviklingen efter 2024, denne prognose 

forudser, at underskuddet på driften i 2024 vil fortsætte i årene efter. 

 

Rasmus Tolstrup og Signe Færch præsenterede baggrunden for indstillingen om besparelserne, 

afholdelse af ekstraordinært repræsentantskab og organisationsanalysen - herunder den 

økonomiske prognose, der alt andet lige pegede på, at driften af DS vil give et årligt underskud 

på omkring 6. mio. kr. Hovedbestyrelsen blev også orienteret om den skuffende medlemsvækst, 

der er den altoverskyggende årsag til underskuddet.  

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

Der var en række forslag og ideer til besparelser, der var ud over katalogets indstillede- og 

alternative besparelser. Signe Færch opfordrede til, at Hovedbestyrelsen alene vedtog 

besparelser, der var kvalificeret af sekretariatet gennem udarbejdelse af sparekatalogets 

indstillinger og alternativer. Yderligere forslag og ideer kan indleveres direkte til sekretariatet 

eller gennem den postkasse, der oprettes en postkasse i forbindelse med organisationsanalysen.   

 

Herefter drøftede Hovedbestyrelsen flere af de indstillede spareforslag. 

 

Forslaget om at sætte julegaver til de ansatte på pause i år blev bragt til afstemning. 

 

For stemte 15: Signe Færch, Ditte Brøndum, Rasmus Hangaard Balslev, Trine Quist, Mie Vode 

Moll, Sisi Ploug Pedersen, Rikke Janaki Troelsen, Marie Pallesgaard Vithen, Susanne Grove, 

Henrik Degn, Laura Pode, Rikke Flebbe, Lene Boye Andersen, Rikke Krogh Jensen og  

Sarah Henneberg Linding 

Imod stemte 1: Susanne Both 

Toni Hauch Hansen Djurhuus var fraværende under afstemningen.  
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Forslaget om julegaver beholdes således blandt de indstillede besparelser. 

 

Herefter blev Forretningsudvalgets indstilling til besparelser bragt til afstemning og enstemmigt 

vedtaget.   

 

3. Beslutning om organisationsanalyse (Lukket punkt) 

HB besluttede på mødet d. 17.-18. april 2023, at der, som en del af Socialrådgivernes DS, skulle 

gennemføres en organisationsanalyse med det formål at afdække om DS' nuværende 

organisation i tilstrækkelig grad understøtter målopnåelsen i programmet. På HB-mødet d. 6.-7. 

juni blev det besluttet at fremrykke opstarten af analysen samt at tilføje to yderligere temaer til 

analysen: 1) Effektiviseringspotentialer og 2) Implementeringskraft. 

 

Med den aktuelle økonomiske situation, de stærkt faldende organiseringsgrader samt den viden 

vi hen over foråret har indhentet om vores medlemmers tilfredshed, er det blevet tiltagende 

tydeligt, at DS står i en markant økonomisk og organisatorisk krise, der kræver handling. Derfor 

indstiller Forretningsudvalget, at der afholdes et ekstraordinært Repræsentantskabsmøde. For 

at sikre, at et sådant Repræsentantskabsmøde har et relevant beslutningsgrundlag, skal der 

frem mod HB-mødet i december gennemføres en organisationsanalyse med det formål at 

afsøge, hvordan DS kan blive både bedre og billigere – og gennemføre denne transformation 

hurtigt. 

 

Med denne indstilling bedes HB tage stilling til indhold, rammer og proces for den forestående 

organisationsanalyse. 

 

Signe Færch orienterede om organisationsanalysen. 

 

Hovedbestyrelsen drøftede herefter organisationsanalysen og gav inputs til hvordan vi kan 

indsamle viden. Desuden blev Hovedbestyrelsen bedt om at komme med mulige teser, som 

sekretariatet kunne afklare.  

 

Signe Færch orienterede desuden om, at Forretningsudvalget har bestilt en analyse om 

kontingentets størrelse, hvor det blandt andet skal fremgå hvad forskellen er ifht. andre 

fagforbund. 

 

I debatten blev følgende nævnt:  

- Vi får ikke rykket og handlet på de tiltag der bliver besluttet i Hovedbestyrelsen. Analysen 

må pege på, hvor det strander. 

- Vi skal huske at inddrage medarbejdere og Regionsbestyrelser. 

- Der var uklarhed over strukturen i forhold til beslutninger. Hvem bestemmer hvad? 

- Vi må også kigge på de ting, som vi har sat i gang og vurdere om vi bør bremse nogen af 

dem. 

- De studerende er glade for, at studiestartsindsatsen er på sporet. Vi skal kigge på 

overgangen fra studiesats til fuldgyldige kontingentet. 

- Vi skal kigge på om der bliver lavet dobbeltarbejde nogen steder i organisationen. Eller om 

vi kan gøre noget mere fælles – uden at blive for centralistiske i vores tilgang og stadigvæk 

være en landsdækkende fagforening.   
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- Kontingentet skal ikke stige, så risikerer vi at miste medlemmer og forværre situationen.  

- Lad os få en analyse af hvad de ansatte i organisationen laver, så det kan indgå i analysen.  

 

Signe Færch takkede for de mange inputs til analysen, der skal drøftes på HB-mødet i oktober igen. 

Hun konkluderede, at  

- Vi skal også bruge analysen til at drøfte hvordan vi som organisation kan være mere fælles,  og 

kan organisere os så hele DS arbejder som ét hold 

- Der var bred enighed i Hovedbestyrelsen om, at kontingentet ikke må stige. Kontingentanalysen 

skal dog stadigvæk laves. 

- Det skal præciseres, hvordan vores beslutningsgange er i dag og hvad relationen er mellem de 

forskellige enheder. 

- Der var brug for et overblik over hvad vi har af medarbejdere og hvad de laver. 

- Hovedbestyrelsen understreger behovet for inddragelse bredt i organisationen – særligt 

medarbejdere og regionsbestyrelser skal inddrages.  

På HB-mødet til oktober, bliver det første af organisationsanalysen fremlagt og vi sætter vi en hel 

dag af til at komme med inputs til analysen. 

4. Beslutning om indkaldelse til Ekstraordinært Repræsentantskab (Lukket punkt) 

De forudsætninger, der lå til grund for det budget Repræsentantskabet vedtog i november 

2022, har ændret sig så grundlæggende (se punkt 2 – bilag 2.2), at det er Forretningsudvalgets 

vurdering, at der bør indkaldes til et ekstraordinært Repræsentantskabsmøde, der kan vurdere, 

hvilke tiltag der skal til for at få økonomien bragt i balance, samtidig med at organisationen 

styrker sin evne til at rekruttere og fastholde medlemmer. 

 

Rasmus Tolstrup fremlagde de tal for DS økonomi, der dannede baggrund for både beslutningen 

af ekstraordinært  

 

En enig Hovedbestyrelse besluttede at indkalde et ekstraordinært Repræsentantskab.  

 

Hovedbestyrelsen diskuterede herefter afvikling – især om der skal indkaldes virtuelt 

Repræsentantskab i stedet. Der blev stemt om det kunne afvikles digitalt. 

 

For en digital afvikling stemte 3: 

Susanne Both, Susanne Grove og Sarah Linding 

Imod stemte 14:  

Signe Færch, Ditte Brøndum, Rasmus Hangaard Balslev, Trine Quist, Mie Vode Moll, Sisi Ploug 

Pedersen, Rikke Janaki Troelsen, Marie Pallesgaard Vithen, Henrik Degn, Laura Pode, Toni Hauch 

Hansen Djurhuus, Rikke Flebbe, Lene Boye Andersen, Rikke Krogh Jensen 

 

Forslaget om digital afvikling faldt. Det ekstraordinære Repræsentantskab skal således afholdes 

som et fysisk møde.  

 

Resten af Indstillingen blev tiltrådt med den bemærkning, at sekretariatet skulle prøve at finde 

et billigere sted til afvikling. Hvis det ikke kan lade sig gøre kan der indkaldes som indstillet.  
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5. Orientering om Intro/Mentor-kampagne 

HB besluttede som en del af Socialrådgivernes DS at igangsætte et arbejdsmiljøprojekt, hvor den 

første opgave er en kampagne for ret til introduktion og mentorordninger for nyuddannede. 

Kampagnen kommer til at køre i september.  

 

Formålet med punktet er at give HB en orientering om kampagnen samt drøfte hvordan HB-

medlemmerne kan deltage i og bakke op om kampagnen. 

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

6. Beslutning om FH kongres 

FH holder ekstraordinær kongres den 7. september. HB skal drøfte Dansk Socialrådgiver-

forenings position til kongressen. 

 

Signe Færch orienterede om kongressen, dagsorden og de hidtil opstillede. 

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen. 

 

7. Godkendelse af krav til den statslige OK24 (Lukket punkt) 

HB skal beslutte, hvilke krav DS skal foreslå CO10 at fremsætte ved OK24 på det statslige 

område.  

 

HB skal både beslutte krav for de tre overenskomster, som statsansatte socialrådgivere er 

omfattet af - kaldet specielle krav - samt DS’ forslag til, hvad den statslige fagbevægelse samlet 

skal stille af generelle krav - kaldet generelle krav. 

På baggrund af en inddragende proces har FHD drøftet kravene og fremsat et forslag til en 

kravspakke, som danner udgangspunkt for HB’s behandling af emnet. HB har drøftet emnerne 

ved OK24 på temadrøftelser i december 2022 samt februar, april og juni 2023. 

 

Signe Færch fremlagde indsamlingen af krav på statslige område og den af FHD indstillede 

kravspakke. 

 

Herefter drøftede Hovedbestyrelsen kort kravspakken. 

 

Indstillingen er tiltrådt af en enstemmig Hovedbestyrelse.  

 

8. Evt. 

Intet at referere fra dette punkt.  


